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Närvarande: 

Ordförande: Lena Hedquist (SPF Seniorerna) 

Vice ordförande:  Lena Sernevåg (PRO)  

 

Ledamöter:  Anders Lidbeck (SPF Seniorerna) 

  Astrid Kågedal (SPF Seniorerna) 

  Gudrun Hammar (SKPF) 

Irene Svensson (SPF Seniorerna) 

Margaretha Persson (SKPF) 

Marianne Rogell Eklund (PRO) 

 Sven-Eric Bergman (PRO) 

  

Ersättare: Claes Tjäder (PRO) 

Gerthrud Östlinder (SPF Seniorerna) 

 Inga Lundvall (SKPF) 

Karin Månsson (SPF Seniorerna) 

Maivor Carlens (SPF Seniorerna) 

Marie-Louise Andersén (SKPF) 

Monica André (SPF Seniorerna) 

 

Övriga: Helena Kivisaari, adjungerad, 

representant för (IKINUORET)  

 

Förhinder:  

Ersättare:  Suzanne Lindqvist (PRO) 

    

 

 

Närvarande tjänstemän: Äldredirektör Patric Rylander, 

avdelningschef Jonna Hermansson och administratör Tina 

Jansheden.  
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1. Mötets öppnande 

Ordförande Lena Hedquist (SPF Seniorerna) öppnar dagens 

sammanträde och hälsar alla välkomna. 

 

2. Genomgång av närvaro 

Sekreterare noterar närvaro. 

 

3. Val av protokolljusterare 

Ordförande Lena Hedquist (SPF Seniorerna) utses att 

tillsammans med vice ordförande Lena Sernevåg (PRO) 

justera dagens protokoll.  

 

4. Anmälan av övriga frågor samt fastställande av 

dagordning 

Övriga frågor anmäls enligt nedan. 

a. Hemtjänstindex 

b. Arbetsmarknadskonflikten 

c. Boendeplanen i pappersform 

 

Dagordningen fastställs. 

   

5. Äldreboendeplan 2025 

Therese Rosén, strateg på avdelningen för stadsövergripande 

äldreomsorgsfrågor, informerar om den stadsövergripande 

äldreboendeplanen som samordnas av äldreförvaltningen 

och tas fram i samverkan med berörda aktörer. 

 

Ny framskrivning visar stark ökning av antal äldre fram till 

år 2050. I nuläget finns 8 321 platser på vård- och 

omsorgsboenden och 784 platser på servicehus.  

Cirka 25 fastigheter har behov av stor upprustning och 

behöver evakueras. En stor utmaning är att 

stadsövergripande planera och hitta evakueringsbostäder. 

 

Det finns cirka 7000 seniorbostäder och en nyhet i 

äldreboendeplanen är beräkning av hur många ensam- och 

sammanboende hushåll som har ekonomiska förutsättningar 

att efterfråga nyproducerad seniorbostad i hyresrätt samt i 

bostadsrätt. Ekonomiska förutsättningar skiljer sig kraftigt 

mellan olika stadsdelar. 

 

Det finns två scenarier för framtida omsorgskonsumtion. Ett 

huvudalternativ som planeringen utgår ifrån där ökad 

medellivslängd förväntas vara friska år och dagens nivå på 

omsorgskonsumtion minskar i förhållande till idag. 
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Ett nulägesalternativ där omsorgskonsumtionen ligger kvar 

på samma nivå som idag, framskrivning enligt 

befolkningsökning och ökad livslängd förväntas innebära 

fler år med äldreomsorg. 

Ju längre åren går så ökar skillnaden på de två alternativen 

och det är viktigt att följa utvecklingen för att förhålla sig till 

den verkliga utvecklingen. 

För att möta behoven planeras 36 nya vård- och 

omsorgsboenden. Totalt i staden planeras 2 200 

seniorbostäder. 

 

Utmaningar är osäkerhet i prognoser, kostsam nyproduktion, 

upprustning och evakuering sammanfaller med ökade behov 

samt brist på arbetskraft inom äldreomsorgen. 

Möjligheter är bland annat välfärdsteknik, medicinsk 

utveckling, förlängt kvarboende och riktad information för 

att öka målgruppens egen boendeplanering. 

 

KPR frågar hur många planerade seniorbostäder som är 

färdiga i nuläget. 

Äldreförvaltningen återkommer i frågan. 

 

KPR efterfrågar en analys av avslagen på ansökan om 

äldreomsorg. 

 

KPR framför att det varit en förmån att få vara involverade i 

arbetet och att det har varit ett bra samarbete med berörda 

strateger. 

 

Patric Rylander förtydligar att boendeplaneringen inte är en 

fråga om budget i nuläget utan en behovsprognos.  

 

6. Anmälan av protokolljustering KPR 2024-05-14 

Anmälan läggs till handlingarna. 

 

7. Anmälan av protokolljustering ÄN 2024-05-21 

Anmälan läggs till handlingarna. 

 

8. Genomgång av ärenden äldrenämnden 2024-06-11 

a. Ärende nr 7: Tertialrapport 1 2024 för 

Äldrenämnden 

Dnr: ALD 2024/46 

Handläggare: Eva-Lena Eirefelt 
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KPR frågar om möjlighet till att få samma information om 

förslaget till ny socialtjänstlag som projektgruppen har givit 

stadsdelsförvaltningarna. 

Jonna Hermansson svarar att information ges vid tillfälle 

framöver och att den nya socialtjänstlagen väntas träda i 

kraft först nästa sommar. 

Patric Rylander informerar om mer förebyggande och tidiga 

insatser och att den nya socialtjänstlagen påverkar 

socialtjänsten mer än äldreomsorgen.  

 

KPR framför att de inte har blivit involverade i arbetet kring 

kvalitetsuppföljning på individnivå trots att de har en 

arbetsgrupp för kvalitetsfrågor. KPR betonar att de har 

värdefull erfarenhet utifrån individperspektiv.  

Jonna Hermansson tar med sig detta. 

 

b. Ärende nr 8: Stadsövergripande äldreboendeplan 

2025 med utblick mot 2050 

Dnr: ALD 2024/121 

Handläggare: Charlotta Jaensson, Therese Rosen 

 

KPR lämnar ett skriftligt yttrande. Bilaga 1 

 

c. Ärende 10: Stockholms stads program för stöd till 

anhöriga 

Dnr: ALD 2023/240 

Handläggare: Theresa Olsson 

 

KPRs arbetsgrupp för anhörigfrågor har träffat berörd 

strateg och framför att det är ett bra skrivet program som 

trycker på viktiga frågor som samtycke och samarbetet 

mellan kommun och region. 

 

KPR framför behov av ett stadsövergripande anhörigstöd för 

finskspråkiga och andra minoritetsspråk. 

Jonna Hermansson svarar att även om stöd för 

minoritetsspråken inte står med i programmet så är det en 

viktig fråga som det också arbetas med. 

 

d. Ärende 11: Remiss av miljöprogram 2030 för 

Stockholms stad 

Dnr: ALD 2024/152 

Handläggare: Annica Håkansson 
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KPR ställer fråga kring de svarta plastlådor som används vid 

leverans av matlådor och när avtalet för leveranserna 

upphör. 

Patric Rylander svarar att det finns flera olika avtal och 

leverantörer av matlådor på stadsdelarna. Det är 

stadsdelsförvaltningarna som kan svara på frågor kring 

avtalen. Staden har ett gemensamt mål om att 

plastförbrukningen ska minska. 

 

e. Ärende 12: Remiss – Motion om fler 

biståndsbedömda trygghetsboenden för äldre 

Dnr: ALD 2024/133 

Handläggare: Tove Bergek Fagerlund 

 

KPR frågar var trygghetsboendena finns. 

Patric Rylander svarar att staden inte har trygghetsboenden 

för äldre och att det ytterst är en politisk fråga. 

 

f. Ärende 13: Remiss av motion om att införa 

boendeval för äldre – med LOV som regel för vård- 

och omsorgsboenden 

Dnr: ALD 2024/131 

Handläggare: Theresa Olsson 

 

KPR stöder förvaltningens synpunkter och svar. 

 

g. Ärende 14: Remiss av System för intern 

klimatväxling för tjänsteresor med flyg 

Dnr: ALD 2024/180 

Handläggare: Anders Håkansson 

 

KPR frågar om flygresor ofta förekommer vid tjänsteresor. 

Patric Rylander svarar att det sker mycket sällan. 

 

h. Ärende 15: Parkeringstillstånd för hemtjänsten 

Dnr: ALD 2024/140 

Handläggare: Sofie Antlöv Gylemo 

 

KPR lämnar inga synpunkter på ärendet. 

 

i. Ärende 16: Rapportering av ej verkställda beslut 

enligt 4 kap 1 § socialtjänstlagen, kvartal 1 2024 

Dnr: ALD 2024/181 

Handläggare: Ann-Charlotte Ohlsson 
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KPR har inga nya synpunkter på ärendet. 

 

j. Ärende 17: Revidering av 

förfrågningsunderlag/kontraktsvillkor för 

dagverksamhet 

Dnr: ALD 2024/91 

Handläggare: Christina Österling 

 

KPR framför att de inte har blivit tillfrågade att delta i 

arbetet så som de fick göra vid revideringen av 

förfrågningsunderlag/ kontraktsvillkor för hemtjänsten. 

 

9. Ordförandens information 

Lena Hedqvist informerar om att vice ordförande Lena 

Sernevåg idag avslutar sitt uppdrag i KPR och tackar för ett 

mycket gott samarbete samt önskar varmt lycka till i 

framtiden.  

Patric Rylander framför äldreförvaltningens tack för ett 

mycket trevligt samarbete. 

Lena Sernevåg tackar i sin tur för ett mycket meningsfullt 

uppdrag och fint samarbete både inom KPR och med 

äldreförvaltningen. 

 

10. Äldredirektörens information 

Patric Rylander informerar om en mycket intensiv vår med 

bland annat ett stort arbete med nyckelfri hemtjänst som 

beräknas vara i mål vid månadsskiftet. 

KPR frågar vad som händer om fastighetsägaren inte vill att 

låsen installeras. 

Patric Rylander svarar att det ofta beror på missförstånd som 

kan lösas i dialog med fastighetsägaren men i de fall de 

vägrar att ge tillstånd så installeras inga lås. 

 

Intensivt arbete pågår med utbyte av stadens utförarsystem 

med en pressad tidsplan och även ett stort arbete ute på 

stadsdelsförvaltningarna.  

 

11. Äldreombudsmannens information 

Punkten utgår. 

 

12. Övriga frågor 

KPR informerar om att Hemtjänstindex nu finns med 

uppdelning på stadsdelsområde och undrar vem som tar 

beslut om att berörda förvaltningar går med. 

Patric Rylander svarar att äldreförvaltningen inte har för 
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avsikt att gå med i Hemtjänstindex men att stadsdelarna 

beslutar om sitt deltagande på lokal nivå. 

 

Arbetsmarknadskonflikten berör inte direkt stadens 

verksamheter utan påverkar mer regionens verksamheter. 

När det gäller övertidsblockaden så har 

stadsdelsförvaltningarna bra beredskap men det kan bli 

bekymmersamt om blockaden drar ut på tiden över 

sommaren.  

 

KPR framför önskemål om att få Äldreboendeplan 2025 i 

pappersform. 

Patric Rylander svarar att utskriven version delas ut vid 

sammanträdet i augusti. 

 

KPR frågar varför de inte får ta del av samtliga av 

äldrenämndens ärenden. 

Tina Jansheden tar med sig frågan till äldreförvaltningens 

nämndsekreterare. 

 

 

 

Sekreterare Tina Jansheden 


